
   

Dagsorden bestyrelsesmøde 19/5-2025 kl. 17-19 

 

Deltagere: Julie Nielsen (Formand), Julie Kørup (Næstformand), Stine Rasmussen, Sarah 

Sunke, Louise Schnohr, Marc Jantzen, Tine Nakskov (Medarbejderrepræsentant) og Lasse 

Sonberg (Dagtilbudsleder) 

Mødeleder: Lasse Sonberg 

Referent: Lasse Sonberg 

 

- Velkommen til den nye bestyrelse 

- Vedtægter fra Guldborgsund Kommune vedr. forældrebestyrelse  

Vedtægter er gennemgået. 

- Udfyldelse af tavshedserklæring 

Alle har udfyldt tavshedserklæring. 

- Udarbejdelse af forretningsorden 

Ny forretningsorden udarbejdet. 

- Orientering fra huset v. Lasse 

Lasse fortæller at med pt. børnetal går Børnehuset Toreby ud med et markant underskud ved 

slutning af året. Der er naturlige forklaringer på underskuddet, bl.a. medarbejdere som er 

fratrådt. 

Forvaltningen er generelt meget støttende omkring Børnehuset Toreby, og vælger også at 

dække noget af underskuddet i år. 

Der i pt. 32 indmeldte børn i huset. 

Ulrikke er forsat souschef. Lasse og Ulrikke er et ledelsesteam omkring huset. 

Vi har fået en glad smiley efter et uanmeldt tilsyn fra fødevarestyrelsen – stor ros til 

husassistent Lonnie. 

Orientering fra stuerne v. Tine og Lasse 

Vi arbejder med Jord til bord, som følge af Natur, udeliv og science som pædagogisk 

læreplanstema. Vi har fokus på processen, og ikke produktet.  

Vi er stadig en ny organisering, og en nye på stuerne – vi er ved at finde strukturen. 



   

En periode med meget sygdom pt. – Lasse forklarer at det er forventeligt når der ”kommer lidt 

ro på” i en organisation. 

 

 

- Punkter fra forældre 

Ændring af åbningstider – et ønske fra en forælder 

Ønske fra en forælder om at vi åbner 06.15.  

Argumenter imod er bl.a. ro for personale, ikke store ændringer og vi ser heller ikke et stort 

behov pt. 

En ændring af åbningstiden ville i så fald betyde at vi vil lukke man-torsdag kl. 16.40 og 

fredag 15.35 

Et argument for kunne være at det ville imødekomme at nogen vælger Børnehuset Toreby til 

pga. åbningstider. 

Bestyrelse beslutter ikke at ændrer åbningstider for nuværende. 

Bestyrelsen aftaler at tage punktet op sidst på året. Måske til et forældremøde? 

Evaluering af afsked med børnehavebørn (skolestart) 

Flere forældre oplevede en manglende ”fejring” da skolebørnene stoppet. Ønske om at synge 

en sang eller lign. 

En ”flad” fornemmelse, manglende markering af dagen.  

Vi aftaler at inviterer forældrebestyrelsen med ind i planlægningen af dagen næste år. 

Bekymring fra forældre om meget brug af vuggestuens legeplads.  

Flere forældre har haft en oplevelse af vi ikke gør nok brug af legepladsen mod købmanden.  

Lasse og Tine forklarer at børnehaven ofte er på legepladsen mod købmanden, men det ofte er 

i formiddagstimerne da nogle vuggestuebørn sover til middag i barnevogn om mod 

legepladsen. 

 



   

Nogle forældre har en nysgerrighed i hvorfor deler vi os op som vi gør?  

Måske kunne vi synliggøre hvorfor vi organiserer os som vi gør. 

Brugen af vuggestuens legeplads sidst på eftermiddagen er fordi vi bliver nødt til at samle 

vuggestue og børnehave der, for at være personale nok. 

Vi har fokus på at tilbyde de store børn læringsmiljøer som er alderssvarende. 

Ugeskrifter 

Et ønske om at lave ugeskrifter fredag inden middag – flere forældre oplever det er nemmere 

at snakke med deres børn om ugens aktiviteter, når ugeskriftet kommer inden middag fredag. 

Et ønske fra en forælder om at madplanen kommer mandag morgen, i stedet for i weekenden. 

Frokostordning 

Flere forældre har et ønske om billeder af maden, samt en madplan som uddyber retterne 

mere. 

Ønsker om mere varieret mad. Et ønske om mere lun mad. 

Lasse og Tine forklarer at de oplever at børnene får varieret mad, og ofte er glade for retterne 

fx så når de får rugbrød, får de lækkert pålæg som lune fiskefilet. 

Tur: 

Flere forældre er nysgerrige på at vi ikke er på tur mere. Et ønske om flere ture, fx korte ture 

til Flintinge Å med madpakken. 

Lasse forklarer at vi arbejder hen imod det, men pt. er det ikke en prioritet i huset. 

- Sommerfest 2025 

Enighed om at tidspunktet skal være 16.30-19.00. 

Ønske om at byde velkommen – det skal Lasse nok sørge for. 

Forældrebestyrelsen hjælper med grill, således forældre kan tage egen aftensmad med. 

- Pengekasse (909,5,- kr. i kontanter) 

Vi har en pengekasse med 909,5 kr. i kontanter stående på kontoret, som nok er kommet fra 

indsamling fra forældre. Hvad skal pengene bruges på? 



   

Forældrebestyrelsen vedtager at bruge dem på pizza eller HjemIS hen over sommeren. 

- Økologimærke 

Vi har pt. ikke det økologiske spisemærke på vores frokostordning, men vi er kvalificeret til at 

få bronzemærket, som indebærer vi bruger mellem 30-60% økologi. 

Forældrebestyrelsen vedtager at vi ansøger om dette. 

Punkt næste gang: 

- Evaluering 


